
PvdA algemene beschouwingen kadernota 2022 
 
 
Een kadernota is bedoeld om elk jaar op hoofdlijnen beleidsdoelen en financiële kaders met 
elkaar te bespreken en vast te stellen opdat ze vervolgens kunnen worden uitgewerkt in de 
begroting. Dat kunnen we vandaag niet goed doen. Er zijn twee grote onzekerheden.  
 
De eerste is het gevoel op financieel drijfzand te zitten. We hebben te maken met een 
financiële rapportage waarin aanvankelijk een enorme, vertrouwen ondermijnende fout 
was gemaakt en waarin de meicirculaire nog niet kan worden verwerkt. We weten niet 
precies welke inkomsten de gemeente krijgt vanuit het rijk, welk budget beschikbaar is voor 
het sociaal domein en welke uitgaven ons te wachten staan in verband met de sterk 
stijgende inflatie en het groeiend beroep op het sociaal domein. Financieel technisch gezien 
kunnen alle tegenvallers worden opgevangen door uit de reserve te putten, maar 
beleidsmatig wringt dat omdat de reserves bestemd zouden moeten worden om nieuw 
gewenst beleid te betalen.  
 
Belangrijker nog is de tweede onzekerheid. In deze kadernota zijn geen van de afspraken uit 
het college akkoord verwerkt.  Het nieuwe college heeft nieuwe plannen gepresenteerd in 
het college akkoord dat we hier eerder bespraken. Het is een akkoord op hoofdlijnen zonder 
concrete uitwerking en zonder financiële doorrekening. De ambtelijke organisatie oordeelde 
dat de ambities verder reiken dan de beschikbare financiële middelen en dat prioriteiten 
moeten worden gesteld. 
 
We moeten vandaag deze kadernota vaststellen, maar we weten dat we iets vaststellen dat  
geen richting geeft. Het enige dat we nu zeker weten is dat we te weinig geld hebben voor 
de nieuwe plannen van het college.  
Het college moet in de verdere uitwerking van de plannen beleidskeuzes maken, prioritering 
aanbrengen en bij het opstellen van de begroting wellicht pijnlijke keuzes maken, 
bijvoorbeeld op het sociaal domein, sport, cultuur en participatie terwijl dat terreinen zijn 
die de PvdA juist wil versterken. 
 
In deze kadernota liggen al die keuzes niet voor. Die komen pas aan de orde in de financiële 
doorrekening van het college akkoord. Het is niet de kadernota maar de financiële 
doorrekening van het college akkoord die basis zal zijn voor de begroting die in dit najaar 
wordt opgesteld.  
 
Dit is geen verwijt aan het nieuwe college. Het kan niet anders. Er zijn net verkiezingen 
geweest, en het is op zich mooi dat er snel een akkoord kwam op hoofdlijnen. De PvdA -
fractie is ingenomen met de hoofdlijnen van de plannen, als het gaat om woningbouw en 
het verduurzamen van woningen, bedrijven en organisaties. We hebben ook aangegeven 
dat veel afhangt van de nadere uitwerking van de plannen, de prioritering en de dekking die 
wordt gevonden.  
 
Het is daarom dat we in een motie het college vragen een eerste doorrekening van de 
plannen aan de raad te presenteren op 7 juli opdat nog voor het zomerreces een debat kan 



plaatsvinden waarin de raad zich uitspreekt over de werkelijke kaders voor de 
begrotingsbehandeling.  
Dat doet, denken wij, recht aan de wettelijke positie van de raad die immers geacht wordt 
dat kader vast te stellen. 
 
De PvdA fractie wil in ieder geval als partij die niet in het college vertegenwoordigd is, graag 
meedenken en meepraten over de uitwerking van de plannen, en de financiële dekking. We 
willen niet passief afwachten tot we in september de begroting krijgen gepresenteerd 
waarin keuzes zijn uitgebeiteld. We denken graag mee en we denken dat we ook een 
zinnige inbreng hebben. Als het college ons die ruimte geeft en ons betrekt bij de uitwerking 
van de plannen, dan ontstaat breed draagvlak in de raad voor het nieuwe beleid en dat zal 
uitvoering van de plannen vergemakkelijken. 
Om te zorgen dat die samenwerking ook  echt breed tot stand komt, vraagt de PvdA-fractie 
momenten waarin we dat overleg tussen raad en college inhoudelijk kunnen voeren, voor 
de keuzes zijn gemaakt. Ons voorstel via de motie is om een eerste overleg op 14 juli te 
hebben. Het college geeft in een pre advies aan dat een complete financiële doorrekening 
dan nog niet beschikbaar is en dat die zal worden verwerkt in de begroting. De PvdA fractie 
denkt echter dat het mogelijk moet zijn om de raad voor het zomerreces en nog een keer 
begin september tussentijds te informeren over de concrete uitwerking van de plannen en 
de dekking ervan. 
 
Het geeft ons ook gelegenheid diepgaander met elkaar te praten over concrete plannen die 
bij ons maar ook bij andere fracties leven. Mijn fractie wil graag met andere partijen en het 
college kijken waar we tijdelijke husvesting kunnen bouwen om sneller tegemoet te komen 
aan de enorme vraag naar betaalbare huisvesting. We willen graag meedenken over 
manieren om sociale woningbouw ook nog op andere manieren versneld uit te voeren. Er 
ligt een enorme opgave waarbij alle denkkracht nodig is. 
Hetzelfde als het gaat om de verduurzaming en klimaat plannen. De grote lijn is helder, 
maar het zou ons een lief ding waard zijn als we concrete plannen kunnen bespreken en 
gezamenlijk gedragen laten uitwerken, zoals bijvoorbeeld ons voorstel om elk 
schoolgebouw te verduurzamen via het opstellen van concrete investeringsplannen per 
school. Op dit punt merken we ook op dat er volgens de mei circulaire in ieder geval extra 
middelen komen, die voor Castricum neerkomen op ruim een kwart miljoen. Het college 
stelt voor dit bedrag toe te voegen in de begroting als extra te besteden budget. We denken 
dat het beter is dit bedrag op te nemen als bestemmingsreserve zodat duidelijk is dat het 
alleen voor dit doel wordt besteed. 
In dezelfde categorie behulpzame voorstellen hoort ons voorstel om te zoeken naar 
alternatieve inkomsten voor de gemeente (of het tegelijkertijd laten dalen van kosten), door 
een plan uit te werken voor het herinvoeren van inkomensafhankelijke bijdragen voor de 
WMO. 
 
Ons aanbod is: werk met de hele raad samen, voer inhoudelijk overleg over de plannen en 
de dekking ervan en wacht niet tot de begrotingsbehandeling om ons te confronteren met 
voldongen keuzes. Ik hoor graag de concrete toezegging om zulke bijeenkomsten met de 
raad te plannen, een in juli, een in september dit jaar. 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 


